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میرتاج الدینی گفت: رسوب کالا در گمرک همواره به 
عنوان یکی از چالش های اصلی واردات کالا تبدیل 
شده تا جایی که بارها سازمان بازرسی و قوه قضائیه 
به این حوزه ورود کردند اما با این وجود مشــکل 
مذکور شاید نه به شــدت قبل ولی کمافی سابق 
پابرجاست و بر سر منشأ آن بعضاً متفاوتی مطرح 

می شود.
رســوب کالا در گمرک همواره به عنوان یکی از چالش های 
اصلی واردات کالا تبدیل شده تا جایی که بارها سازمان بازرسی و 
قوه قضائیه به این حوزه ورود کردند اما با این وجود مشکل مذکور 
شاید نه به شدت قبل ولی کمافی سابق پابرجا است و بر سر منشأ 
آن بعضاً متفاوتی مطرح می شود چنانکه عضو مجمع تشخیص 
مصلحت نظام واردکننده را مقصر اصلی دپو شــدن کالاها در 
گمرک ارزیابی می کند و می گوید اگر این وارد کننده طبق روال 
اداری ثبت سفارش کند، این حجم کالا در گمرک دپو نمی شود.
در حالی که مصطفی میرسلیم در بحث رسوب کالا در گمرک، 
همه کوتاهی ها را متوجه وارد کننده می کند، رئیس فراکسیون 
راهبردی مجلس معتقد است نحوه تخصیص ارز علت اصلی دپو 
شدن کالا در گمرک است. محمدرضا میرتاج الدینی در گفتگو با 

خبرنگار گسترش نیوز به ارائه توضیحاتی برای رفع موانع اصلی 
رسوب شدن کالا در گمرک پرداخت.

دپوی کالا در گمرک به ثروت ملی آسیب وارد می کند
محمدرضا میرتاج الدینی، رئیس فراکسیون راهبردی مجلس در 

گفتگو با گسترش نیوز ضمن ارزیابی چالش های گمرک گفت: در 
حقیقت درباره تخصیص ارز باید اقدام اساسی صورت بگیرد  که 
این حجم از کالا در گمرک رسوب نکند. به عبات دیگر یکی از 
موانع اصلی واردات کالا و در نتیجه رسوب کالا در گمرک، نحوه 

تخصیص ارز است که باید برنامه ریزی منظمی در این زمینه 
صورت بگیرد.او افزود: به عنوان مثال باید واردات برخی کالاها 
را به بخش خصوصی واگذار کنند و از محل ارزی که در اختیار 
دارد، کالا وارد کند و نیاز نباشد که بانک مرکزی ارز تخصیص 
دهد. علاوه بر این فرآیند و روند تخصیص ارز آسان شود چراکه 
وقتی کالا در گمرک رسوب می کند اگر کالاهای مواد غذایی 
باشد، فاسد می شود و از این منظر به بخش خصوصی و ثروت 

ملی آسیب وارد می شود.
تحصیص ارز به بخش خصوصی برعهده بانک 

مرکزی است
میرتاج الدینی با اشاره به عواقب رسوب کالاها در گمرک تصریح 
کرد: نکته دیگر درباره رسوب کالا این است که وقتی کالاهای 
مربوط به لوازم خانگی در گمرک رسوب می کند منجر به تورم 

و افزایش قیمت ها می شود که برای مردم بسیار زیان بار است.
این نماینده مجلس در پاسخ به اینکه در بودجه ۱۴۰۲ تحولی 
در حوزه تخصیص ارز به بخش خصوصی صورت گرفته است یا 
خیر؟ اظهار کرد:  خیر، درباره تخصیص ارز به بخش خصوصی، 
در بودجه موردی لحاظ نمی شــود چرا که این موارد مربوط به 
سیاست های بانک مرکزی است که باید براساس آن عمل کرده 

و مدیریت کنند که مشکلی از این منظر اتفاق نیافتد.
میرتاج الدینی در خصوص اعمال فشار مجلس به بانک مرکزی 
برای واگذاری ارز به بخش خصوصی ادامه داد: مجلس درباره 
واگذاری ارز به بخش خصوصی به صورت نظارتی اقدام می کند. 
چنانچه دو هفته قبــل در این مورد با رئیس بانک مرکزی در 
فراکسیون جلسه داشتیم، که در این جلسه رئیس بانک مرکزی 
بر این نکته تاکید داشت که بانک مرکزی منابع ارزی را میان 
بخش های مختلف تقسیم می کند کما اینکه برای حوزه هایی 
نظیر صنعت، کشــاورزی و سایر حوزه ها منابعی را تخصیص 

می دهند.
 رئیس بانک مرکزی تأخیر

 در تخصیص ارز را پذیرفت
او همچنین ابراز کرد: البته در جلسه فراکسیون با رئیس بانک 
مرکــزی نمایندگان درباره تاخیــر در تخصیص ارز به بخش 
خصوصی انتقاد داشتند که در پاسخ فرزین نیز انتقاد مذکور درباره 
تاخیر در تخصیص ارز را پذیرفت و قول داد که این موانع برطرف 
شوند.میرتاج الدینی در واکنش به برخی اخبار مبنی بر موج جدید 
گرانی در تابستان خاطرنشان کرد: مقام معظم رهبری شعار مهار 
تورم را برای امسال انتخاب کردند، بنابراین لازم است مسئولین 
دولت و مجلس اقدامات مستمر جدی را برای مهار تورم در نظر 
بگیرند که این برنامه  ریزی ها در حال اجرا است و انشالله امسال 
شاهد مهار تورم باشیم.وی درباره تورم مسکن یادآور شد: وزارت 
مسکن و شهرسازی باید در مورد افزایش قیمت مسکن تدابیری 

در نظر بگیرد، البته مجلس هم در این حوزه نظارت می کند.

منتظر تب تابستانی تورم باشیم؟

شوک بزرگ بانک مرکزی به گمرک
دکتر رئیسی در جشن بزرگ روز دختر در باغ کتاب تهران:

دخترانکشورمانباارتقایتوانمندیها
نقشبیشتریدرپیشرفتایراناسلامیایفاکنند

رئیس جمهور اظهار داشت: امروز خیلی ها ادعای دفاع از حقوق زنان را دارند، 
ولی در عمل به دنبال استفاده ابزاری از آنان هستند، اما نظام و فرهنگ اسلامی 
ما برای بانوان ارزش و جایگاه واقعی قائل است و خود را ملزم به تحقق این 

ارزش و جایگاه می داند.
به گزارش »امروز« به نقل از پایگاه خبری تحلیلی فرهنگ و هنر، جشن بزرگ ولادت حضرت 
معصومه)س( و روز دختر صبح یکشنبه 3۱ اردیبهشت ماه با حضور آیت الله دکتر سید ابراهیم 
رئیسی، علیرضا زاکانی شهردار تهران و انسیه خزعلی معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور در 
مجموعه باغ کتاب تهران برگزار شد. آیت الله دکتر سید ابراهیم رئیسی با تبریک این مناسبت به 
دختران ایران زمین، آینده را متعلق به دختران نوجوان کشورمان دانست و به آنها توصیه کرد با 
ارتقای توانمندی ها و تلاش برای متبلور کردن ارزش های انسانی، اخلاقی و الهی در زندگی ، در 
آبادانی و پیشرفت ایران اسلامی موثرتر نقش آفرینی کنند. رئیس جمهور در ادامه زنان را برخوردار 
از کرامتی ذاتی توصیف کرد که خداوند در وجود آنان نهاده است و اظهار داشت: دولت مردمی 

شما دختران را مایه افتخار جامعه می داند و نسبت به شما احساس مسئولیت ویژه دارد. 
دکتر رئیسی همچنین با اشاره به سخنان دو تن از دخترانی که به تشریح مطالبات و دیدگاه های 
دختران پرداختند، تصریح کرد: بسیار خوشحالم که امروز با وجود پیشرفت های اجتماعی چشمگیر 
دختران در ایران اسلامی، مطالباتی که از سوی آنان در چنین جمع و مراسمی مطرح می شود، 
درخواست برای تقویت مهارت آموزی در مدارس و نیز تقویت روحیه مستقل و استقلال خواهی 
است. از مسئولان آموزش و پرورش می خواهم که به این مطالبات توجه شایسته داشته باشند تا 
دختران سرزمین مان بتوانند بیش از پیش به ساختن آینده ای روشن برای ایران اسلامی کمک 
کنند.آیت الله رئیسی افزود: امروز خیلی ها ادعای دفاع از حقوق زنان را دارند، ولی در عمل به دنبال 
استفاده ابزاری از آنان هستند، اما نظام و فرهنگ اسلامی ما برای بانوان ارزش و جایگاه واقعی 
قائل است و خود را ملزم به تحقق این ارزش و جایگاه می داند. رئیس جمهور خطاب به دختران و 
زنان ایران اسلامی اظهار داشت: قدر و جایگاه خود را بدانید و یقین داشته باشید که جایگاه بسیار 
بلند و شایسته ای دارید.دکتر رئیسی همچنین در بدو ورود از مجموعه باغ کتاب تهران بازدید کرد.

مردمبرایدریافتوامهایخود
آوارهوسرگردانبانکهاهستند

نماینده مردم سنقر در مجلس با بیان اینکه بانک ها به تکالیف خودشان در 
پرداخت تسهیلات تکلیفی عمل نمی کنند، از رئیس مجلس خواست تا از 

جایگاه مجلس برای ورود به این موضوع اقدام کند.
 سیدجواد حسینی کیا در نشست دیروز مجلس در تذکری خود خطاب به رئیس مجلس گفت: 
بانک ها به تکالیف خودشان در پرداخت وام های تکلیفی عمل نکرده و هیچ کس نیز پاسخگو 
نیست.به گزارش خانه ملت،نماینده مردم سنقر در مجلس با اشاره به عدم پاسخگویی بانک 
مرکزی و وزارت اقتصاد نسبت به عدم اجرای قانون توسط بانک ها در پرداخت تسهیلات تکلیفی 
افزود: مردم برای دریافت وام های خود آواره و سرگردان بانک ها هستند؛ از جنابعالی درخواست 
دارم تا از جایگاه مجلس نسبت به این موضوع اقدام کنید تا از رهاشدگی در حوزه اقتصاد بانک ها 

جلوگیری و وام های خرد به مردم پرداخت شود.

با موافقت نمایندگان؛
دوفوریتلایحهکاهشمالیاتبرارزشافزوده

کالاهایاساسیتصویبشد
نمایندگان مجلس با دو فوریــت لایحه مربوط به کاهش مالیات بر ارزش 

افزوده کالاهای اساسی موافقت کردند.
به گزارش مهر، نمایندگان در جلسه دیروز مجلس با دو فوریت لایحه الحاق یک بند به تبصره 
۶ قانون بودجه ۱۴۰۲ کل کشور با ۱۷۸ رأی موافق، ۴۲ رأی مخالف و ۷ رأی ممتنع از مجموع 

۲۴۰ نماینده حاضر در جلسه موافقت کردند.متن این مصوبه به شرح زیر است:
ماده واحده - متن زیر به عنوان بند )ظ( به تبصره )۶( قانون بودجه ســال ۱۴۰۲ کل کشور 
الحاق می شود:ظ- در سال ۱۴۰۲، نرخ مالیات بر ارزش افزوده برای واردات داروهای ضروری 
و تجهیزات پزشکی که فاقد مشابه تولید داخل باشند، گندم، برنج، دانه های روغنی، انواع روغن 
خام، حبوبات )شامل عدس، نخود، لوبیا و ماش(، قند، شکر، گوشت مرغ، گوشت قرمز، چای و 

همچنین نرخ مالیات بر ارزش افزوده قند و شکر تولید داخل به یک درصد تقلیل می یابد.
اقدام دولت برای کنترل تورم

هادی قوامی، معاون وزیر اقتصاد در جریان بررسی این موضوع، گفت: از سال ۹۷ به بعد وضعیت 
تورم در کشور به گونه ای افزایش یافته که این مسئله تأثیر منفی روی سفره های مردم گذاشته 
اســت.وی با اشاره به اقدامات مجلس یازدهم برای کاهش تورم، بیان کرد: این اقدام در قالب 
سیاست های غیر تورمی بوده تا منابع بودجه به درستی تأمین و کانال خلق نقدینگی محدود شود 
که دولت هم با این موضوع همراهی داشته است.معاون وزیر اقتصاد ادامه داد: نرخ تورم از متوسط 
۴۰ ساله فراتر رفته و از ۲۰ درصد به ۴۰ درصد افزایش یافته است. اگر ما دوفوریت لایحه مذکور 
را در شرایط فعلی مصوب نکنیم، بر اساس ماده ۹ قانون مالیات بر ارزش افزوده ناچاریم مالیات ۹ 
درصدی از کالاهای اساسی اخذ کنیم که تأثیر تورمی بیشتری بر سفره های مردم خواهد داشت.
قوامی بیان کرد: دولت در راستای هم جهتی با مجلس و برای کنترل تورم و کاهش مدیریت 
هزینه سبد خانوار این لایحه را با قید دو فوریت به مجلس ارائه کرده است. با تصویب این لایحه 
به جای اخذ مالیات ۹ درصدی از کالاهای اساسی مانند گندم، برنج، حبوبات، گوشت و مرغ، دارو 
و تجهیزات پزشکی، یک درصد مالیات اخذ خواهد شد و ما ۸ واحد درصد در این بخش کاهش 
مالیات خواهیم داشت. این اقدام از افزایش قیمت کالاها در شرایط اقتصادی موجود جلوگیری 

می کند و در راستای شعار سال برای مهار تورم است.

استخدامبازنشستگانمشمولمالیاتشد
کارفرمایان مکلفند در صورت بکارگیری افراد بازخرید و یا بازنشســتگان 
مشمول قانون کار، ماهانه معادل ۱۰ درصد حقوق یا مزد پرداخت شده ی آنها 
را تحت عنوان »مالیات اجتماعی« به حساب     خزانه داری کل کشور واریز کنند.

 در ماده ۷۲ لایحه  برنامه هفتم توســعه آمده است،  از تاریخ ابلاغ این قانون در صورت به 
کارگیری افراد باز خرید شده و بازنشستگان دستگاه  های اجرایی موضوع ماده )۱( این قانون و 
همچنین بازنشستگان مشمول قانون کار و قانون تأمین اجتماعی در کارگاه  های موضوع جزء 
)3( ماده )۲( قانون تأمین اجتماعی و همچنین دستگاه  های اجرایی با رعایت قانون ممنوعیت 
به کارگیری بازنشستگان مصوب ۱3۹۵/۰۲/۲۰ با اصلاحات و الحاقات بعدی آن کارفرمایان 
مکلفند علاوه بر پرداخت مزد حقوق با دستمزد به افراد به کارگیری شده طبق قرارداد منعقده و 
ارسال اسامی آنان در لیست حق بیمه ارسالی به سازمان تأمین اجتماعی، ماهانه معادل ۱۰ درصد 
حقوق یا مزد پرداخت شده را تحت عنوان »مالیات اجتماعی به حساب     خزانه داری کل کشور 
واریز نمایند. به گزارش گسترش نیوز، منابع مذکور در قالب بودجه سنواتی بابت اشتغال جوانان 
)۵۰( )درصد( و توسعه کمی و کیفی بیمه درمان ۵۰ درصد( هزینه  می شود.     آیین نامه اجرایی این 
ماده به پیشنهاد مشترک وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و سازمان  های برنامه و بودجه و اداری 

و استخدامی کشور به تصویب هیأت وزیران  می رسد.

قیمت محصولات لبنی تا ۳۰ درصد افزایش یافت
زنجیرهگرانیهاپایانندارد

افزایش ۲۵ درصدی قیمت شیر مقابل دامداری ها از هر کیلو ۱۲ به ۱۵ هزار 
تومان موجب شــده تا نرخ لبنیات تغییر کند و منجر بــه افزایش حدود 

۳۰ درصدی محصولات لبنی باشیم.
افزایش ۲۵ درصدی قیمت شیر درب دامداری ها از هر کیلو ۱۲ هزار تومان به ۱۵ هزار تومان 
نرخ لبنیات را نیز تغییر داده است. محصولات لبنی تولید جدید هنوز به طور کامل وارد بازار نشده 
اند، اما همین تعداد محدود نشان از افزایش حدود 3۰ درصدی قیمت ها دارد. به عنوان نمونه 
ماست ۲ کیلویی دبه ای از ۸۵ به حدود ۱۱۰ هزار تومان تغییر کرده و خامه شکلاتی کوچک 
با افزایش ۱۶.۷ درصدی از هر عدد ۱۲ هزار تومان به ۱۴ هزار تومان تغییر قیمت داشته است. 
همچنین عنوان می شود کمبود بطری سبب شده تا عرضه محصولات برخی برند ها محدود شود. 
به گزارش گسترش نیوز، احتمالاً این امر به افزایش قیمت این ظروف برگردد؛ البته بدحسابی 
برخی فروشگاه های زنجیره ای و پرداخت نکردن هزینه محصولات از دیگر موضوعاتی است 
که سبب شده تا برخی تولیدکنندگان مبادرت به محدود کردن محصولات کنند. بر اساس روال 
این بازار فروشگاه های زنجیره پس از 3 تا ۴ ماه دریافت کالا ها باید مبلغ آن را به تولیدکنندگان 

بپردازند که گاهی این زمان با تأخیر یک ساله انجام می شود.

پیش نویس لایحه برنامه هفتم توسعه
ساختفرودگاهجدیدممنوعشد

احداث فرودگاه های جدید در کشور براساس پیش نویس برنامه هفتم توسعه 
ممنوع شد.

به گزارش ایسنا، سازمان برنامه و بودجه لایحه پیشنهادی برنامه هفتم توسعه )۱۴۰۶-۱۴۰۲( 
را درحالی منتشر کرده که براساس آن احداث فرودگاه های جدید در کشور ممنوع شده است.

طبق ماده ۱۰۷ بخش زیربنایی )تجارت و ترانزیت( این برنامه،  احداث فرودگاه جدید در کشور 
در طول برنامه هفتم توسعه ممنوع است و موارد استثنا با تصویب هیئت وزیران مجاز خواهد بود.

اخبار کوتاه 

بازرس کل امور بانک ها و بیمه ســازمان بازرسی کل کشور در 
نامه ای خطاب به مدیران عامل بانک ها و موسســات اعتباری، 
تاکید کرد که طبق قانون هر چه سریع تر اموال مازاد خود را واگذار 

کنند.
 ستار شیرعالی بازرس کل امور بانک ها و بیمه سازمان بازرسی کل کشور، در 
راستای اجرای بند )ج( ماده )۱۱( قانون تشکیل سازمان بازرسی کل کشور و ماده 
)۴۲( آیین نامه اجرایی آن، در نامه ای به مدیران عامل بانک ها و موسسات اعتباری 

هشدار داد تا بر اساس قانون هرچه سریع تر اموال مازاد خود را واگذار کنند.
شیرعالی به اهمیت موضوع بنگاهداری بانک ها و مؤسسات اعتباری اشاره کرد 
و آن را یکی از معضلات نظام اقتصادی و آســیب های مهم شبکه بانکی در 
سنوات اخیر دانست. وی با یادآوری تأکیدات مکرر مقام معظم رهبری و همچنین 
قانون گذار مبنی بر کاهش فعالیت شبکه بانکی در عملیات غیربانکی و هدایت 
بانک ها به سمت رسالت اصلی خود، بر این نکته تاکید کرد که قانونگذار همواره 

در قوانین و مقررات عدیده به دنبال کمک به رشد اقتصادی بانک ها بوده است.
بازرس کل امور بانک ها و بیمه ســازمان بازرسی کل کشور، به بند )ب( ماده 
)۱۶( قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر و ارتقای نظام مالی کشور، اشاره کرد که 
بر اساس آن، بانک ها و مؤسسات اعتباری موظف هستند ظرف مدت 3 سال با 
شرایط تعیین شده در قانون، اموال مازاد خود را واگذار نمایند و در صورت عدم 
انجام این تکالیف، وفق ماده )۱۷( قانون مذکور، مجازات هایی نسبت به بانک یا 

مؤسسه اعتباری متخلف مقرر شده است.
شــیرعالی با یادآوری ماده )3۴( قانون پولی و بانکی کشور، بر این امر تاکید 
کرد که طبق این ماده، بانک ها و مؤسســات اعتباری مجاز به خرید ســهام و 
سرمایه گذاری در شرکت ها، بیش از حد تعیین شده توسط بانک مرکزی نیستند 
و در همین راســتا دستورالعمل سرمایه گذاری مؤسسات اعتباری، در تاریخ ۱۸ 
فروردین ۱3۸۶ به تصویب شورای پول و اعتبار رسیده و به موجب بخشنامه مورخ 
۲۶ فروردین ۱3۸۶ به شبکه بانکی ابلاغ گردید و لذا با توجه به اهمیت موضوع، 

مراتب پس از بازنگری در قالب دستورالعمل سرمایه گذاری در اوراق بهادار، مجدداً 
طی بخشنامه مورخ 3۰ شهریور ۱3۹۸ به شبکه بانکی ابلاغ شده است.

بازرس کل امور بانک ها و بیمه سازمان بازرسی کل کشور، از افزایش تمایل 
بانک ها و مؤسسات اعتباری، به نگهداری و حتی تملک سهام بنگاه های دارای 
فعالیــت غیربانکی و هدایت منابع در اختیار آن ها به ســمت این بنگاه ها طی 

سال های اخیر، انتقاد کرد.
وی با بیان اینکه عملًا برخی بانک ها و مؤسسات اعتباری به منابع تأمین مالی 
شرکت های تابعه و زیرمجموعه خود تبدیل شده اند، بر این موضوع تاکید کرد 
که بررســی ها، حاکی از نقض حدود تعیین شده مقام ناظر )بانک مرکزی( در 
اعطای تسهیلات و ایجاد تعهدات برای این بنگاه ها )موضوع آیین نامه تسهیلات 

و تعهدات اشخاص مرتبط( در شبکه بانکی کشور است.
به گزارش ایسنا،بازرس کل امور بانک ها و بیمه سازمان بازرسی کل کشور، با 
اشاره به اهمیت شعار سال عنوان کرد: بر این اساس موضوع مذکور بیش از پیش 
تحت نظارت بازرسی امور بوده و با توجه به تدابیر و تأکیدات رئیس قوه قضاییه 
و رئیس سازمان بازرسی، از امسال به عنوان برنامه کلان و راهبردی بازرسی در 

دستور کار قرار دارد و با متخلفین برخورد می شود.

عضو کمیسیون کشاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط زیست 
مجلس با بیان اینکه دولت باید در گام اول در قالب متمم بودجه 
اعتبار لازم را برای مابه التفاوت قیمت خرید تضمینی گندم در 
نظر بگیرد،گفت: خوشبختانه با توجه به میزان مناسب بارش ها 
کشاورزان کشــت خوبی داشــته اند اما از نرخ اعلامی خرید 

تضمینی گندم رضایت ندارند.
احد آزادی خواهعضو کمیسیون کشاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط زیست 
مجلس شــورای اسلامی در خصوص لزوم اصلاح نرخ خرید تضمینی گندم، 
گفت: در نشستی که روز گذشته با سرپرست وزارت جهادکشاورزی داشتم اعلام 
کردم که قیمت اعلامی گندم کشاورزان گندمکار را قانع نمی کند اما باید در نظام  
بودجه ریزی کشور اعتبار متناسب با قیمت اعلامی خرید تضمینی درنظر گرفته 

شود. نماینده مردم ملایر در مجلس  در گفت و گو با خانه ملت، با تاکید بر اینکه 
مبلغ اعتبار خرید تضمینی گندم و نرخ اعلامی باید تراز باشند، عنوان کرد: درحال 
حاضر اگر قیمت خرید تضمینی گندم را ۲۰ هزار تومان نیز اعلام کنیم نمی توان 

با اعتبار یکصد و دو هزار میلیارد تومانی آن را انجام داد و کاری نشدنی است.
این نماینده مردم در مجلس شــورای اسلامی با اشاره به اینکه دولت باید در 
گام اول در قالب متمم بودجه اعتبار لازم را برای مابه التفاوت قیمت گندم در نظر 
بگیرد، ادامه داد: با ارائه متمم بودجه می توان برای افزایش و اصلاح نرخ خرید 

تضمینی گندم به عنوان محصولی استراتژیک تصمیم گیری کرد.
کمیســیون کشــاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط زیست مجلس شورای 
اسلامی تصریح کرد: خوشبختانه کشاورزان با توجه به میزان مناسب بارش ها 

کشت خوبی داشته اند اما از نرخ اعلامی خرید تضمینی گندم رضایت ندارند.

سازمان بازرسی کل کشور اعلام کرد عضو کمیسیون کشاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط زیست مجلس

 هشدار به بانک ها و موسسات اعتباری
 برای واگذاری اموال مازاد

لازمه اصلاح قیمت گندم ارائه متمم بودجه است

عضو شورای شهر تهران با بیان این که انتصاب برخی مدیران شهرداری تهران برخلاف مقررات 
صورت گرفته است، گفت: در این انتصاب ها، یا شرایط درج شده در اساسنامه سازمان های تابعه 
شهرداری برای انتخاب برخی مدیران عامل نقض شده است یا شرایط حداقلی تعیین شده در طرح 
طبقه بندی مشاغل و آیین نامه استخدامی شهرداری تهران برای بعضی سمت های مدیریتی رعایت 

نشده است.
 در روزهای اخیر برخی منابع خبری از ارســال نامه محرمانه ای توسط سازمان بازرسی کل کشور به لطف الله فروزنده، 
معاون وقت برنامه ریزی و توسعه شهرداری تهران در سال ۱۴۰۱ خبر داده اند که در آن، این سازمان نسبت به عدم رعایت 
شرایط عمومی و اختصاصی در انتصاب ۱۶ نفر از مدیران شهرداری توسط علیرضا زاکانی، شهردار پایتخت و برخی مدیران 
منصوب وی در شهرداری تهران اعتراض کرده و خواستار ارائه توضیح درباره انتصاب برخلاف مقررات برخی مدیران عامل 
سازمان های زیرمجموعه شهرداری و بعضی مدیران میانی ستاد، مناطق و واحدهای تابعه مدیریت شهری پایتخت شده است. 
در این میان اما در یک سال گذشته، به جز دو نفر، سایر مدیرانی که در محتوای نامه منتشره منتسب به سازمان بازرسی 
از آنها نام برده شده است، در سمت خود باقی مانده اند و جابه جا نشده اند. این در حالی است که حتی پیش از انتشار خبر نامه 
مذکور توسط برخی منابع خبری نیز بعضی اعضای شورای شهر تهران نسبت به عدم رعایت مقررات، اساسنامه سازمان ها، 
طرح طبقه بندی مشاغل و آیین نامه استخدامی شهرداری تهران در برخی انتصاب های مدیریت صورت گرفته در مدیریت 
شهری پایتخت، در صحن شورا تذکر داده یا با شهردار تهران نامه نگاری کرده بودند و تاکید داشتند که بعضی از این انتصاب ها 

در مغایرت با رعایت اصل شایسته سالاری قرار دارد. 

این نکته ای است که ناصر امانی، رئیس کمیته منابع انسانی و تشکیلات شورای شهر تهران در گفت وگو با ایلنا روی آن 
دست گذاشت و اظهار داشت: من نامه ای از سوی سازمان بازرسی کل کشور خطاب به معاون شهردار تهران را ندیده ام و 
نمی توانم آن را به صورت رسمی تایید کنم، اما موضوع مطرح شده در خبرهای منتشرشده در فضای مجازی درباره این نامه، 
مساله تازه ای نیست و شخصا بارها به شهرداری تهران و خود شهردار درباره عدم رعایت مقررات در انتصاب برخی مدیران 
عامل سازمان های تابعه شهرداری و بعضی افرادی که در پست های مدیریتی در شهرداری تهران منصوب شده اند، تذکر 
داده بودم. بنابراین اگر سازمان بازرسی نامه ای هم در این خصوص به شهرداری ارسال کرده باشد، طبیعتا این نامه در تایید 
نظری است که ما قبلا در شورا مطرح کرده بودیم. وی افزود: با وجود این که از سال گذشته درباره عدم رعایت مفاد اساسنامه 
سازمان ها، طرح طبقه بندی مشاغل و آیین نامه استخدامی شهرداری تهران در انتصاب برخی مدیران عامل سازمان ها و بعضی 
مدیران میانی ستاد، مناطق و واحدهای تابعه شهرداری به مسئولان مدیریت شهری تذکر داده بودم، اما مدیران شهرداری 
تهران به این تذکرات بی توجهی کردند. البته پاسخ هایی اداری را در این خصوص برایم ارسال کردند، اما این پاسخ ها قانع 
کننده نبود و می توان گفت عملا از کنار این تذکرات گذشتند. عضو شورای شهر تهران تاکید کرد: برخی اسامی ذکرشده در 
اخبار مربوط به اعتراض سازمان بازرسی کل کشور به عدم رعایت شرایط انتصاب برخی مدیران توسط زاکانی، دقیقا همان 
مدیرانی هستند که ما نیز در سال گذشته درباره انتصاب آنها در سمت های مدیریتی مختلف، به شهردار تهران تذکر داده و با 
ایشان نامه نگاری کرده بودیم. امانی در توضیح بیشتر درباره علت مغایرت انتصاب برخی مدیران شهرداری با مقررات گفت: 
تمام سازمان های زیرمجموعه شهرداری تهران، اساسنامه ای دارند که به تصویب شورا و تایید وزارت کشور رسیده است. در 
اساسنامه هر سازمان نیز برای انتصاب مدیرعامل شرایطی تعیین شده است، اما شاهد آن هستیم که در انتصاب برخی مدیران 

عامل سازمان های شهرداری، شرایط ذکرشده در اساسنامه رعایت نشده است، یعنی افرادی که واجد شرایط معین نیستند، 
به عنوان مدیرعامل در این سازمان ها منصوب شده اند. البته ما بلافاصله بعد از انتصاب این افراد به عنوان مدیرعامل، هم در 

صحن شورا و هم با ارسال نامه مکتوب به شهردار تهران در این خصوص تذکر دادیم. 
رئیس کمیته منابع انسانی و تشکیلات شورای شهر ادامه داد: در آیین نامه استخدامی شهرداری تهران که به تایید سازمان 
امور اداری و استخدامی کشور رسیده، آمده است که مدیران و پرسنل شهرداری که در پست های مختلف منصوب می شوند، 
باید شرایط طرح طبقه بندی مشاغل در شهرداری تهران را احراز کنند؛ به عبارت دیگر براساس طرح طبقه بندی مشاغل، 
برای جایگاه های شغلی ۲-۱۲، 3-۱3، ۴-۱۴، ۵-۱۵ و ۶-۱۶ در بخش های مختلف شهرداری تهران، حداقل هایی برای 
مدرک تحصیلی، سوابق تجربی و ... پیش بینی شده است، اما در برخی انتصاب هایی که در پست های مدیریتی شهرداری 
صورت گرفته است، بخصوص در جایگاه های شغلی ۵-۱۵ و ۶-۱۶ که جزو سمت های مدیریتی شهرداری تهران محسوب 
می شوند، این شرایط حداقلی رعایت نشده و به همین دلیل است که می گوییم انتصاب برخی مدیران در شهرداری تهران 
برخلاف مقررات است. عضو شورای شهر تهران تاکید کرد: در حال حاضر هم اعضای شورای شهر وظیفه دارند که نسبت به 
رعایت نشدن مقررات در برخی انتصاب های صورت گرفته در پست های مدیریتی شهرداری تهران، تذکر بدهند و از مسئولان 
شهرداری و شخص شهردار تهران بخواهند که توضیحات در این زمینه را رعایت کنند و هم دستگاه های نظارتی بیرون از 
شهرداری نظیر سازمان بازرسی کل کشور می توانند به این مساله ورود کنند. وی در پایان تصریح کرد: علت اصلی این که 
می گوییم برخی انتصاب های صورت گرفته در شهرداری تهران برخلاف مقررات است، این است که در این انتصاب ها، یا 
شرایط درج شده در اساسنامه سازمان های تابعه شهرداری برای انتخاب برخی مدیران عامل نقض شده است یا شرایط حداقلی 
تعیین شده در طرح طبقه بندی مشاغل و آیین نامه استخدامی شهرداری تهران برای بعضی سمت های مدیریتی رعایت نشده 

است و شهرداری تهران باید نسبت به این مساله به عموم شهروندان توضیح بدهد.

انتصاب برخی مدیران شهرداری تهران برخلاف مقررات است

عضو کمیسیون برنامه و بودجه اظهار داشت: بانک مرکزی هم تحت 
سیطره دولت اســت و احتمال دستکاری در اعلام نرخ تورم از سوی 
بانک مرکزی و سایر نهادهای وابسته به دولت وجود دارد. درخواست 
مجلس این است که مرکز پژوهش های مجلس یا دیوان محاسبات 
داده ها را دریافت و نرخ دقیق تورم را محاسبه کند و هشدار جدی در 
این باره بدهد. دولت ها عمدتا سعی در آمارسازی دارند که این نتیجه 

خوبی نداشته است.
جبار کوچکی نژاد درباره افزایش رسمی قیمت ها از سوی دولت در دو ماه گذشته از سال 
جدید، در حالی که رهبری امسال را سال مهار تورم نامیده اند و دولت وعده کاهش تورم 
را در سال جاری داده بود، اظهار داشت: معتقدم کالاهایی که در اختیار دولت است، دولت 
باید تلاش کنند که تولید و توزیع این کالاها را کنترل و نرخ آن را با همان نرخ ســال 
۱۴۰۰ حفظ و بعد به سایر بخش ها امر و نهی کند. وقتی خود دولت قیمت ها را افزایش 
می دهد به طور قطع بخش خصوصی نمی تواند تابع سیاست های کاهش تورم باشد.وی 
با اشاره به افزایش های قیمت خودرو در ابتدای سال، گفت: شاهد آن بودیم که قیمت ها 
در بازار خودرو به یکباره افزایش پیدا کرد. هر چند که در چند روز اخیر قیمت ها در این 
بازار نزولی بود اما آثار افزایش قیمت خودرو ماندگار بود و به سایر بازارها هم سرایت کرد 
و قیمت ها را یکجا بالا برد. در این شرایط اقتصادی، دولت باید مراقبت ها را بیشتر و از 
سوی دیگر باید نظارت خود را در بازار داخلی دو چندان کند. عضو کمیسیون برنامه و 
بودجه در گفت و گو با ایلنا ادامه داد: در مواقعی مانند افزایش نرخ دلار نگهداشــتن فنر 
تورمی بسیار سخت است اما در حال حاضر قیمت دلار به یک ثبات نسبی رسیده، دولت 
برای افزایش انواع قیمت کالا هیچ توجیهی ندارد و حداقل در بخش های خدماتی مانند 
تعرفه های آب، برق و گاز می تواند مراقب کنترل قیمت ها باشد. کوچکی نژاد با بیان اینکه 
دولت باید به تمام شرکت های وابسته اعلام کند که اجازه افزایش قیمت ها ندارد و اگر 
در بخشی مشکلی وجود دارد، دولت می تواند در شکل و قالب یارانه حمایت هایی از افراد 
داشته باشد، افزود: معتقدم اگر در بازار دلار به ثبات برسیم به طور قطع می تواند نرخ تمام 
کالاهایی که منشأ داخلی و خارجی دارند، ثابت نگه دارد و اجازه قیمت ها را ندهند تا پیام 

رهبری برای کنترل تورم به اجرا برسد. وی گفت: موضوع دیگر هزینه های تولید است، از 
آنجایی که تولید گران تمام می شود باید این بخش های دولتی به مردم واگذار شود و قرار 
بر این بود که بخش های خدماتی به مردم و اهل فن واگذار شود و به طور قطع اگر مردم 
وارد اقتصاد شوند، کیفیت کالاها افزایش پیدا می کند و قیمت ها اقتصادی می شوند. این 
نماینده مجلس تاکید کرد: مجلس قانون شفافی را به دولت ابلاغ کرده  است که دولت 
برای حمایت از اقشار آسیب پذیر کالاهای اساسی مردم را با قیمت پایین تامین و توزیع 
کند و از روش هایی مانند کارت های الکترونیکی بتواند یارانه نقدی که به صورت مستقیم 
می پردازد را به کالاهای اساسی اختصاص دهد. دولت می تواند کالاهایی مانند گوشت، 
مرغ، برنج  و ... را از طریق کارت الکترونیکی بین اقشار هدف توزیع کند تا فشار اقتصادی 
بر روی مردم کمتر شود. کوچکی نژاد اظهار داشت: دیده می شود که در برخی از کالاها 
از جمله برنج دولت ارزی را به واردات برنج اختصاص داده و تولید داخل و برنج داخلی را 
به طور کلی زمین زده است. می دانیم که قدرت خرید مردم کاهش پیدا کرده و به سمت 
خرید برنج خارجی رفته اند و کشاورزان هم به مشکل برخورده اند این در حالی است که 
دولت می تواند همین کالای داخلی را با یارانه در اختیار مردم قرار دهد با این اقدام هم 
برنج داخلی از سفره مردم حذف نمی شود و هم رونق اقتصادی در بخش کشاورزی حفظ 
می شود. وی گفت: درباره تمام این موضوعات قانون شفاف وجود دارد چرا این قوانین به 
اجرا نمی رسند؟ دولت همیشه راحت ترین راه و روش را انتخاب می کند و پول نقد به مردم 
می دهد چراکه راحت ترین کار همین است اما اگر بخواهد کالای یارانه ای به مردم بدهد 
روش سختی است که دولت روش سخت را انتخاب نمی کنند. وی با بیان اینکه تورم به 
سرعت در حال افزایش است و درخواست داریم که دستگاه های مستقل از جمله مرکز 
پژوهش های مجلس و دستگاه هایی که استقلال دارند، تورم را اعلام کنند و نه دولت، 
تاکید کرد: بانک مرکزی هم تحت سیطره دولت است و احتمال دستکاری در اعلام نرخ 
تورم از سوی بانک مرکزی و سایر نهادهای وابسته به دولت دور از ذهن نیست. درخواست 
مجلس این است که مرکز پژوهش های مجلس یا دیوان محاسبات داده ها را دریافت و 
نرخ دقیق تورم را محاسبه کند و هشدار جدی در این باره بدهد. دولت ها عمدتا سعی در 

آمارسازی دارند که این نتیجه خوبی نداشته است.

سعید لطفی گفت: ۳ سال است که سقف اجاره مسکن در تهران 
و شهرستان توسط دولت اعلام می شود اما هیچ سالی اجرایی 
نشده است. سال گذشته دولت نشان داد که نظارتی بر این طرح 

ندارد و سقف ۳۰ درصد تنها به صورت اعلامی است.
سامانه ملی املاک و اسکان کشور با هدف امکان ثبت و استعلام قراردادهای 
ثبت شده و کاهش هزینه ها اقدام به راه اندازی نسخه آزمایشی سامانه ثبت اجاره 
مسکن کرد که بر اساس آن امکان ثبت قرارداد اجاره و دریافت کد رهگیری بدون 
مراجعه به بنگاه معاملات املاک، به صورت رایگان فراهم شده است. این خبری 
بود که بازتاب بسیاری در رابطه با کاهش هزینه های مستأجران داشت اما در 
اصل این سامانه تنها در خصوص ثبت قراردادها و دریافت کد رهگیری به صورت 
قانونی و رایگان اقدام می کند. سعید لطفی، دبیر اتحادیه مشاوران املاک تهران در 
رابطه با قرارداد اجاره و دریافت کد رهگیری رایگان، گفت: این به معنای رایگان 
شدن قراردادها نیست، با این قانون تنها ثبت و دریافت کد رهگیری رایگان است 
که فعلًا به صورت نسخه آزمایشی انجام می شود و دارای نواقص بسیاری است. 

این قانون باید اول چکش کاری می شد و بعد ابلاغ می شد.

وی افــزود: اگر آژانس های املاک نبودند مالک و مســتأجر همدیگر را پیدا 
نمی کردند. این طرح خیلی نواقص دارد که امیدواریم بر طرف شــود. بسیاری 
از خانواده ها از شغل مشاوره املاک کسب روزی می کنند باید دید با این قانون 
تکلیف این افراد به کجا می رسد؛ آیا این طرح ایجاد شغل می کند و یا به هدف 

خود که به کاهش قیمت مسکن است کمک می کند یا خیر.
عضو هیئت مدیره اتحادیه مشاوران املاک تهران پیرامون سقف اجاره های 
اعلامی مسکن خاطر نشان کرد: سه سال است که سقف اجاره مسکن در تهران 
و شهرستان توسط دولت اعلام می شود اما متأسفانه هیچ سالی اجرایی نشده 
است. ســال اول نزدیک به 3۶ درصد، سال دوم بالای ۴۰ درصد و سال سوم 
3۶ درصد این ســقف را اعلام کردند. سقف اجاره اعلامی امسال برای تهران 
3۰ و شهرستان ها ۲۵ درصد است. به نظر نمی رسد امسال هم بتوانند اجرایی 
کنند. سال گذشته نشان داد که دولت نظارتی بر این طرح نداشته و با افرادی که 
بیشتر از سقف مجاز افزایش اجاره بها داشته اند نتوانست برخوردی کند.به گزارش 
گسترش نیوز ، لطفی در خصوص نظارت دولت بر اجاره های دریافتی مالکان 
اظهار کرد: دولت نظارتی بر روی قیمت هایی که مالکان به عنوان اجاره بها اعلام 
می کند، ندارد و فشار دولت تنها بر مشاوران املاک است در حالی که مشاوران 

نقشی در تعیین قیمت ها ندارند و قیمت از سوی مالک اعلام می شود.
وی با تأکید بر اینکه هیچ راهکاری به غیر از تولید مسکن وجود ندارد و دولت 
نمی تواند بر مالک مسکن در بازار اجاره نظارتی داشته باشد، ادامه داد: مالک برای 
اینکه بدون تخلف قیمت اجاره را افزایش دهد، از مستأجر در کنار قیمت  اعلام 
شــده در قرارداد ۱۲ چک هم دریافت می کند و دولت نمی تواند بر این فرایند 
نظارت کند.لطفی با اعلام پیش بینی وضعیت اجاره مسکن، در پایان گفت: هنوز 
پیک اجاره شروع نشده است، از اوایل تابستان که اجاره ها آغاز می شود نرخ اجاره 
بها مشخص می شود. اما از آنجا که نرخ اجاره بها تابعی از قیمت کلی مسکن است 

پیش بینی می شود قیمت اجاره مسکن هم افزایش داشته باشد.

احتمال دستکاریِ دولت در نرخ تورم دور از ذهن نیست بازی دولت با سقف اجاره مسکن

مشاور عالی اتحادیه سراسری مرغداران گوشتی ایران در واکنش به تهدید سرپرست وزارت 
جهاد کشاورزی به واردت مرغ در صورت عدم رعایت قیمت مصوب از سوی مرغداران، گفت: 

اگر دلاری برای واردات مرغ دارید خرج حل مشکلات تولید داخلی کنید.
 اخیرا محمدآقا میری، سرپرست وزارت جهاد کشاورزی اعلام کرد: اگر مرغدار مرغ را با قیمت مصوب توزیع نکند 
قطعاً مرغ از ترکیه وارد می کنیم.این اظهارات سرپرست وزارت جهاد کشاورزی درباره واردات مرغ، واکنش هایی را به 
دنبال داشت. در همین رابطه روز گذشته، جلیل رحیمی جهان آبادی، نماینده مجلس در صفحه توییتر خود نوشت: »جناب 
آقامیری سرپرست موقت وزارت جهاد کشاورزی، اگر ارز داری که از ترکیه مرغ وارد کنی بده همان ارز را به تولیدکننده 
داخلی خوراک وارد کنه. راهبرد ملی امسال رشد تولید و مهارتورم است نه ورشکست نمودن تولید کننده داخلی و ریختن 
ارز به جیب دلالان. حتما رای اعتماد هم میخوای از خانه ملت درسته!؟«البته پیش از اظهارات اخیر آقامیری، در ۲۴ 

اردیبهشت نیز معاون توسعه و بازرگانی وزارت جهاد کشاورزی در نامه ای خطاب به اتحادیه سراسری مرغداران گوشتی 
ایران، نسبت به عدم رعایت قیمت مصوب عرضه مرغ به مرغداران هشدار داده و آنها را تهدید به برخورد تعزیراتی و 

قطع سهمیه نهاده های دامی کرده بود.
نهاده های تولید با قیمت مصوب به دست مرغداران نمی رسد

در واکنش به این سخنان محمد علی کمالی سروستانی، مشاور عالی اتحادیه سراسری مرغداران گوشتی ایران، در گفت 
و گو با اقتصاد آنلاین با انتقاد از زبان تهدید مسئولان برای مرغداران اظهار کرد: وزارت جهاد کشاورزی در شرایطی باید 
انتظار رعایت قیمت مصوب مرغ از سوی مرغداران داشته باشد که طبق تعهداتش، نهاده های تولید را با قیمت مصوب به 
دست آن ها برساند.وی تصریح کرد: در حال حاضر مرغداران بخش زیادی از نهاده های خوراک دام را با نرخ آزاد تأمین 

می کنند که هزینه تمام شده تولید را چند برابر افزایش می دهد.

کمالی سروســتانی افزود: علاوه بر نهاده های خوراک دام، جوجه یک روزه نیز که شامل قیمت مصوب می شود، با 
نرخ های آزاد به دست مرغدار می رسد.به گفته وی؛ اگر مرغداری نسبت به این موضوع به فروشندگان جوجه یکروزه 
اعتراض کند، در لیست سیاه آن ها قرار می گیرد و امکان تأمین این نهاده مهم تولید را حتی با نرخ های گزاف پیدا نمی کند.

دلار دارید خرج ظرفیت های داخلی کنید
کمالی سروستانی از سرپرست وزارت جهاد کشاورزی خواست به جای تهدید مرغداران به واردات مرغ از ترکیه، اگر 

دلاری هست صرف رفع چالش های تولید داخل از جمله تأمین ارز مورد نیاز نهاده های دامی شود.
به گزارش اقتصادآنلاین؛وی با اشاره به ظرفیت های ایجاد شده توسط بخش خصوصی برای تولید مرغ در کشور گفت: 
اگر چالش ها مرتفع و ظرفیت های ایجاد شده برای تولید مرغ در کشور فعال شود، همراه با تأمین نیاز داخل با مناسبت ترین 
قیمت می توانیم خود را مانند کشور ترکیه به عنوان صادرکننده به بازارهای جهانی معرفی کنیم، ضمن اینکه اشتغال 
نیز ایجاد می شود. مشاور عالی اتحادیه سراسری مرغداران گوشتی ایران همچنین از سرپرست وزارت جهادکشاورزی 
خواست؛ به راه اندازی سامانه معاملات جوجه یکروزه کمک کند تا شفافیت بر معاملات مربوط به این نهاده مهم تولید 

حاکم شود و راه را بر سوء استفاده فروشندگان متخلف ببندد.

جوجه را گران نخریم وارد لیست سیاه فروشندگان می شویم!
مشاور عالی اتحادیه سراسری مرغداران گوشتی ایران؛

 B مدیر عامل شرکت نفت و گاز پارس گفت: برای توسعه فرزاد
در حال انجام مذاکرات هستیم که یا هندی ها وارد عمل شوند و 
کمک کنند که کار میدان به پایان برسد و یا کنار گذاشته می شوند 

و خودمان کار را با شرکت پتروپارس جلو می بریم.
محمدحسین متجلی در گفت وگو با ایلنا، درباره برنامه توسعه میدان گازی فرزاد 
B اظهار داشت: برنامه توسعه این میدان از طریق شرکت پتروپارس در حال 
انجام و اتمام مطالعات مفهومی و پایه است. وی تاکید کرد: سعی بر این است 
که پروژه را به تنهایی پیش ببریم اما برخی مباحث قراردادی با شرکت هندی 
داریم که باید حل و فصل کنیم. البته اعتقاد بنده بر این است که باید به توان 
تکنیکی شرکت های داخلی خودمان تکیه داشته باشیم و از طریق شرکت های 
داخلی کار را جلو ببریم. مدیر عامل شرکت نفت و گاز پارس خاطرنشان کرد: 
هندی ها ابتدای کار یک چاه توصیفی در میدان حفاری کردند اکنون در زمینه 
مباحث قراردادی و مترتب بر این اقدام اجرایی قبلا انجام داده بودند در حال انجام 

مذاکرات هستیم که یا هندی ها وارد عمل شوند و کمک کنند که کار میدان 
به پایان برسد و یا کنار گذاشته می شوند و خودمان کار را با شرکت پتروپارس 
جلو می بریم. وی با اشاره به پروژه های در دست اقدام در میدان گازی کیش نیز 
گفت: ابتدا باید کارهای مقدماتی و اجرایی در دریا انجام شود، مباحث ژئوتکنیک 
توسط شرکت تاسیسات دریایی انجام شده، به محض اینکه تجهیزات مربوط 
به طرح به دست ما برسد کار را آغاز خواهیم کرد. متجلی افزود: ما از این میدان 
در فاز اول ۲۸ میلیون متر مکعب در روز تولید خواهیم داشــت. وی با اشاره به 
برنامه پارس شمالی گفت: مطالعات پارس شمالی را در دست انجام داریم، تولید 
هر فاز این میدان مطابق فازهای پارس جنوبی است.مدیر عامل شرکت نفت 
و گاز پارس همچنین درباره برنامه توسعه لایه نفتی پارس جنوبی بیان داشت: 
قرارداد لایه نفتی منعقد شده در حال انجام برخی کارهای مقدماتی برای استارت 
کار هستیم. وی همچنین یادآور شد: در بحث فشارافزایی فازهای پارس جنوبی 

قراردادهای طرح پایه منعقد شده است.

اما و اگر توسعه »فرزاد بی« با مشارکت هندی ها
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